
»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

با ادامه روند تغییر اقلیم، بخشی با ادامه روند تغییر اقلیم، بخشی 
از کشور قابل زیست نخواهد بوداز کشور قابل زیست نخواهد بود

»مسعودمحمدی«خبرداد؛»مسعودمحمدی«خبرداد؛

محقق  شدن وعدۀ شورای ششممحقق  شدن وعدۀ شورای ششم
 با اتصال متروی کرج به تهران با اتصال متروی کرج به تهران

»معاوناولرئیسجمهور«تأکیدکرد؛»معاوناولرئیسجمهور«تأکیدکرد؛

 وفاق ملی؛ راه نجات کشور وفاق ملی؛ راه نجات کشور

»فرماندۀانتظامیاستانالبرز«خبرداد؛»فرماندۀانتظامیاستانالبرز«خبرداد؛

کشف کشف ۱۵۰۱۵۰ میلیارد ریال  میلیارد ریال 
البسه قاچاق در کرجالبسه قاچاق در کرج

پزشكيان به اردوی تيم ملی فوتبال دعوت شد! پزشكيان به اردوی تيم ملی فوتبال دعوت شد! 

روزنامه

قیمت: 5000 تومان سه شنبه 27  شهریورماه 1403 شماره 1640

»رئیس  جمهور« هدف اصلی  اش از سفر به عراق را اعلام کرد؛

وحدت، انسجام و وفاقوحدت، انسجام و وفاق
 در امت اسلامی در امت اسلامی

چرا نباید رفتار مسلمانان با یکدیگر طوری باشد که دیگران حسرت ما را بخورند؟چرا نباید رفتار مسلمانان با یکدیگر طوری باشد که دیگران حسرت ما را بخورند؟

»دنیای هوادار« 27 شهریور، روز شعر و ادب پارسی

 و روز بزرگداشت استاد شهریار را گرامی می دارد
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ارتش یمن سرنگونی دهمین پهپاد  

آمریکایی را تأیید کرد

سخنگوی نیروهای مسلح یمن روز گذشته از سرنگونی یک 
پهپاد آمریکایی دیگر در حریم هوایی این کشور خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار«، سرتیپ »یحیی سریع« سخنگوی 
نیروهای مسلح یمن در این باره اعلام کرد: نیروهای مسلح 
یمن در حمایت از مظلومیت ملت فلسطین در نوار غزه و 
حملات  به  پاسخ  در  همچنین  و  آن ها  دلیرانه  مقاومت 
تجاوزکارانه آمریکا و انگلیس به یمن، یک پهپاد آمریکایی از 

نوع »MQ-9« را در حریم هوایی استان »ذمار« سرنگون کرد.
یحیی سریع در این باره تصریح کرد: پهپاد ساقط شده در 
حریم هوایی استان ذمار سومین پهپاد در عرض یک هفته و 
دهمین نوع از پهپاد MQ-9 سرنگون شده از زمان آغاز عملیات 

پشتیبانی غزه است.
سخنگوی نیروهای مسلح ادامه داد: نیروهای ما و ملت استوار 
و مبارز یمن همچنان با عملیات ویژه در زمین و دریا به 

حمایت از ملت فلسطین ادامه می دهند.
وی همچنین تاکید کرد: تا زمانی که تجاوزات متوقف نشده و 
محاصره ملت فلسطین در غزه رفع نشود، عملیات ما متوقف 

نخواهد شد.
یمن در حمایت از غزه با آغاز حملات خود در ۳۱ اکتبر ۲۰۲۳ 
و انجام ده ها عملیات پس از آن، تلاش های آمریکا و انگلیس 
را برای شکستن محاصره تحمیل شده بر رژیم صهیونیستی 
در سراسر دریای سرخ ناکام گذاشته و این عملیات حتی از 
ناکام گذاشتن این تلاش ها فراتر رفته و صنعا در پی حماقت 
ائتلاف آمریکایی با انجام حملات به مناطق مختلف یمن، 
اهداف خود را گسترش داده و حالا کشتی های آمریکایی و 

انگلیسی را نیز شامل شود.
کارشناسان در این باره معتقدند که عملیات بی سابقه ارتش 
یمن علاوه بر اینکه مانع از تلاش های آمریکا و انگلیس 
برای شکستن محاصره دریایی رژیم صهیونیستی شد، توان 
نظامی را نشان داد که واشنگتن از آن بی اطلاع بود و در واقع 

معادلات آن را به هم ریخت.
رژیم  بر  دریایی  محاصره  تحمیل  برای  صنعا  اصرار  به رغم 
صهیونیستی تا پایان محاصره و تجاوزات غزه و هدف قرار 
دادن کشتی های این رژیم و کشتی های آمریکا و انگلیس 
در نتیجه حماقت آن ها با حمله به یمن، اما بر حفظ امنیت 
برای دیگر کشتی ها تاکید دارد و اظهارات  ناوبری دریایی 

مقامات آن گواه این نیت است.

یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید قدرت  الله 

حسینی فاتح درویشی« 
که 2 خرداد 65 به مقام 

شامخ شهادت نائل 
گشت، گرامی باد

رویداد

رهبر یک حزب در سرزمین های اشغالی، نخست وزیر این رژیم را »جنایتکار« خواند.
»یائیر گولان« رهبر »حزب دموکراتیک« در سرزمین های اشغالی در اعتراضی به حضور »ایتامار بن گویر« وزیر امنیت داخلی رژیم 
صهیونیستی و »بتسلئیل اسموتریچ« وزیر دارایی رژیم در کابینه، گفت: حاضر نیستم با وزیران بن گویر و اسموتریچ بنشینم. آن 
2 دشمنان صهیونیسم هستند و نباید اجازه داده شود »دولت« را رهبری کنند. به نقل از خبرگزاری »نبا« اردن، او ادامه داد:  هیچ 
شانسی در دنیا وجود ندارد که من در کنار بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر بنشینم، زیرا او یک جنایتکار است و باید محاکمه شود.

مقامصهیونیست:نتانیاهوجنایتکاراست

خبر اول

داستان جلد

رئیس جمهور ضمن تشریح اهداف سفر سه روزه خود به عراق 
تصریح کرد: هدف اصلی ما وحدت، انسجام و وفاق در کل 

امت اسلامی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، دکتر مسعود پزشکیان در پیامی 
به زبان کردی به تشریح اهداف سفر سه روزه خود به عراق 
پرداخت و از امضای ۱۴ تفاهمنامه همکاری بین ایران و عراق 

خبر داد.
متن ترجمه پیام رئیس جمهور بدین شرح است: »اهدافی 

که طی سفر سه روزه به کشور دوست و همسایه، عراق دنبال 
کردیم، با نگاه وحدت، وفاق و همبستگی بود.

در این سفر ۱۴ تفاهم نامه همکاری بین ایران و عراق امضا شد.
اولویت فوری ما دستیابی به زبان و دیدگاه مشترک در روابط 
دوجانبه بین دو کشور است. دیدارهای خوبی در عراق برگزار 
شد که منجر به همبستگی و وفاق بیشتر بین دو کشور می 
شود. هدف اصلی ما وحدت، انسجام و وفاق در کل امت 

اسلامی است.«

کارشناس مسائل اروپا معتقد است غرب با طرح ادعای 
ارسال سلاح از سوی ایران به روسیه جهت استفاده علیه 
اوکراین، در تلاش است تا ایران را تحت فشار قرار دهد و در 

موضوعاتی مانند برجام امتیاز بگیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، طرح ادعای ارسال تسلیحات 
نظامی ایران به روسیه مسئلۀ جدیدی نیست، با گذشت 
بیش از ۲ سال و  نیم از جنگ میان روسیه و اوکراین، 
بارها دولت های اروپایی و آمریکا، اتهاماتی را علیه ایران 
درباره ارسال موشک های بالستیک به روسیه مطرح کرده اند.
در حالی که به اذعان خودشان مدرکی در این زمینه ندارند، 
»ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین نیز تاکید کرد که 
هنوز نمی تواند استفاده از این موشک ها را تایید کند و هیچ 

شواهدی دال بر انتقال این موشک ها از سوی تهران ندارد.
مقامات جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه نیز با 
قطعیت این ادعاها را رد کرده اند، »سید عباس عراقچی« وزیر 
امور خارجه ایران نیز در واکنش به ادعاهای غرب برای ارسال 
موشک های بالستیک ایران به روسیه برای استفاده در جنگ 
اوکراین با بیان این که » یک  بار دیگر آمریکا و اروپا بر اساس 
اطلاعات غلط و منطق معیوب عمل کردند«، تاکید کرد: 
ایران به روسیه موشک های بالستیک ارسال نکرده است. 
تمام.  معتادین تحریم باید از خود بپرسند: چگونه ایران قادر 

است تسلیحات پیچیده بسازد و به ادعای شما بفروشد؟
کرملین  کاخ  سخنگوی  پسکوف«  »دیمتری  همچنین 
گمانه زنی ها و ادعاها درباره تحویل تسلیحات کشورهای 
دیگر، از جمله ایران به روسیه را برای استفاده در جنگ 

اوکراین »بی پایه و اساس« دانست.

دفتر نمایندگی ایران در سازمان ملل هم در واکنش به این 
ادعای اثبات نشده تاکید کرد موضع جمهوری اسلامی ایران 

در قبال منازعه اوکراین هیچ تغییری نکرده است.
»علی بیگدلی« در تحلیل خود از ادعاهای مطرح شده از 
سوی غرب مبنی بر ارسال موشک های ایرانی به روسیه 
اظهار کرد: مقامات ما بارها تاکید کرده اند که سیاست نگاه به 
شرق برای ما اولویت دارد، ضمن این که ما خیلی نمی توانیم 
جدای از روسیه باشیم و در شرایطی که تصمیم نهایی در 
شورای امنیت گرفته شود، این روسیه است که به نفع ایران، 

وتو می کند.
و  تحریم ها  که   ۲۲۳۱ قطعنامه  اساس  بر  افزود:  وی 
محدودیت ها در زمینه فروش، صادرات و واردات سلاح های 
حقوقی  نظر  از  یعنی  شده  برداشته  نظامی  متعارف 
ممنوعیتی در این موضوع متوجه ایران نیست، اما مهم ترین 
مسئله این است که در آستانه سفر رئیس جمهور به مجمع 
عمومی سازمان ملل هستیم و غرب تلاش دارد تا ایران را 

تحت فشار قرار داده و در موضوع برجام امتیاز بگیرد.
این کارشناس مسائل اروپا همچنین بیان کرد: رئیس جمهور 
باید از سفر به نیویورک دست پر برگردد، شاید این آخرین 
و  دهیم  کاهش  را  اختلافات  بتوانیم  که  باشد  فرصتی 
در ملاقات هایی که با مقامات از جمله مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا انجام خواهد شد، درصدد کاهش تنش 

باشیم.
بیگدلی تصریح کرد: تا زمانی که سفر انجام نشده نمی توان 
با قطعیت گفت اروپا چه تصمیمی در مورد ایران دارد و 
ایران به  از سوی  از طرح ادعایی ارسال موشک  هدفش 
روسیه چیست. غرب باید این موضوع را به طور مشخص 

بیان کند.

وی ابراز عقیده کرد: اروپا و غرب معتقدند که این روسیه 
بوده به اوکراین حمله کرده اما غرب طی ۱۰ سال گذشته 
پوتین را تحت فشار قرار داده و امروز روسیه در تنگنای ناتو 
است، از سوی دیگر روسیه معتقد است در دفاع از خود، 
اوکراین را از سرزمین های روس نشین بیرون می کند. در هر 
حال ادامه این جنگ به نقطه مشخصی کشیده نخواهد شد، 
همان طور که پوتین هم مطرح کرده غرب نمی تواند خیلی 
سرسختانه نسبت به روسیه برخورد کند و با ملاحظاتی 

دست به یکسری اقدامات می زند.
این استاد دانشگاه افزود: کمک های سخاوتمندانه غرب به 
اوکراین جنگ را ادامه دار کرده و امروز در شرایط فرسایشی 
قرار دارد و ادامه آن به نفع هیچ کدام از طرفین نیست. 
تا به امروز آمریکا از اوکراین حمایت کرده و اخیرا »کامالا 
هریس« نامزد دموکرات ها هم در مناظره انتخاباتی بر ادامه 

سیاست های آمریکا تاکید کرد.

نادیده گرفتن  با  برلین  داد دولت  آلمانی گزارش  رسانه 
درخواست های رژیم صهیونیستی برای خرید تسلیحات و 
بی پاسخ گذاشتن این درخواست ها یک تحریم تسلیحاتی 

بی سروصدا را علیه این رژیم اعمال کرده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، روزنامه آلمانی »بیلد« گزارش 
داد دولت فدرال آلمان به نادیده گرفتن درخواست های 

تل آویو برای خرید تسلیحات از آن ادامه می دهد.
رژیم  رسانه های  در  که  گزارشی  در  آلمانی  نشریه  این 
»یدیعوت  و  پست«  »جروزالم   جمله  از  صهیونیستی 
آحارونوت« انعکاس پیدا کرده، آورده است که برلین در 

حالی که درخواست های خریدهای تسلیحاتی این رژیم 
سامانه های  فروش  همزمان  اما  گذاشته،  بی پاسخ  را 
تسلیحاتی خود به قطر، یک حامی جنبش حماس، را 

تایید کرده است.
این نشریه آلمان نوشت: »کابینه اسرائیل سال گذشته 
میلادی برای خرید چند هزار مهمات برای تانک های رزمی 
اصلی خود درخواست داده بود و بعدا نیز چند درخواست 
دیگر برای خرید انواع دیگری از تسلیحات را به آلمان داد«.

»بیورن استریتزل« گزارشگر بیلد و نگارنده گزارش مذکور 
که ارتباطات قوی با منابع امنیتی در آلمان دارد، در این 

نشریه نوشت که برای تل آویو به علت درگیری های کنونی 
همزمانش در چند جبهه با حماس و حزب الله، خرید برخی 

تجهیزات نظامی از خارج اهمیتی ویژه دارد.
این خبرنگار آلمانی در ادامه گزارشش بیان داشت دولت 
فدرال آلمان در نیمه نخست ۲۰۲۴ با معاملات فروش 
تسلیحات به ارزش بیش از ۱۰۰ میلیون یورو به حاکمان 

دوحه که حامی حماس هستند، موافقت کرد.
طبق اطلاعات روزنامه بیلد، یکی از سامانه هایی که قطر قرار 
 ۱۵۵ RCH است از آلمان دریافت کند توپ چرخدار هوویتزر
است که می تواند در حین حرکت شلیک دقیق داشته باشد.

»رئیس  جمهور« هدف اصلی  اش از سفر به عراق را اعلام کرد؛

وحدت، انسجام و وفاق در امت اسلامی

تلاشمذبوحانهبرایامتیازگیری؛دلیلادعایموشکیغربعلیهایرانچیست؟

برلینبیسروصدااسرائیلراتحریمتسلیحاتیکردهاست

فاطمه خوش  نیت
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فرمانده انتظامی البرز از کشف بیش از ۶۰  هزار ثوب البسه 
 قاچاق به ارزش ۱۵۰ میلیارد ریال در  شهرستان کرج خبر داد.

روز  هداوند«  »حمید  سردار  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گذشته اظهار کرد : در پی اخبار واصله مبنی بر نگهداری 
البسه قاچاق در یکی از مناطق شهرستان کرج ، ماموران 
پلیس امنیت اقتصادی استان پس از هماهنگی با مراجع 
قضایی به محل مورد نظر اعزام و در بازرسی از این مکان 

بیش از ۶۰ هزار ثوب البسه قاچاق را کشف کردند.
فرمانده انتظامی استان با بیان اینکه کارشناسان ارزش 
کالای کشف شده را ۱۵۰ میلیارد ریال برآورد کرده اند، گفت: 
در این زمینه یک نفر دستگیر شد که به همراه پرونده در 

اختیار مراجع قضایی قرار گرفت.
دستگیری سارقان کش روزنی در کرج

فرمانده انتظامی شهرستان کرج از دستگیری چهار سارق 
کش روزنی با ۱۵  فقره سرقت در این شهرستان خبر داد.

سرهنگ پیمان گودرزی اظهارکرد: در پی اعلام چندین فقره 
سرقت به روش کش روزنی در یکی از مناطق شهرستان 
کرج، موضوع در دستور کار مأموران کلانتری ۱۶حصارک 

پلیس این شهرستان قرار گرفت.
به  موفق  پلیسی،  اقدامات  انجام  با  مأموران  افزود:  وی 
شناسایی چهار نفر سارق در این زمینه شده و طی عملیات 

های جداگانه آن  ها را دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان کرج گفت: متهمان در تحقیقات 
پلیس به ۱۵فقره سرقت از جمله مشاعات ساختمانی و کش 
روزنی اعتراف کرده و پیگیری ها برای شناسایی مالباختگان 

همچنان ادامه دارد.

»توحید شیریزاد«- رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان البرز- گفت: ۵۸ درصد وصولی مالیات های این استان مربوط به درآمدهای 
مستقیم و مابقی مالیات های غیرمستقیم است. ترکیب درآمدهای عمومی وصولی در پنج ماه گذشته استان البرز شامل ۹۳ درصد 
درآمدهای مالیاتی و هفت درصد درآمدهای غیرمالیاتی است. درآمدهای عمومی وصولی استان البرز به مبلغ ۱۱۲ هزار و ۲۳۹ میلیارد ریال 
بوده که نسبت به مبلغ پیش بینی آن ۸۶.۱۶ درصد محقق شده است. از مبلغ کل وصولی ۱۰۴ هزار و ۱۵ میلیارد ریال مربوط به مالیات 
بوده که ۸۹.۳۰ درصد تحقق را نشان می دهد. همچنین مبلغ هشت هزارو ۴۲۴ میلیارد ریال مربوط به سایر درآمدها بوده که ۶۰.۰۲درصد 

تحقق یافته است.

۵۸درصدوصولیمالیاتهایالبرزحاصلازدرآمدهایمستقیماست

در شهر

»فرماندۀ انتظامی استان« خبر داد؛

کشف ۱۵۰ میلیارد ریال البسه قاچاق در کرج

از »البرز« چه خبر؟

 

 

رفع محدودیت دسترسی ایران به 

برچسب حرارتی واکسن

رئیس اداره ارتباطات علمی  و همکاری های  بین المللی موسسه 
تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی گفت: دریافت برچسب های 
حرارتی واکسن)VVM( برای استفاده بر روی واکسن های فلج 
اطفال، صرفه جویی ۱۸۶ میلیارد ریالی برای کشور به همراه داشته 

است.
به گزارش »دنیای هوادار«، رایناک قادری با اشاره به دریافت 
برای واکسن فلج اطفال   )VVM(برچسب های حرارتی واکسن
اظهار کرد: این مهم سبب می شود تا موسسه رازی بتواند بر 
چالش های ناشی از تحریم های شدید ایالات متحده که دسترسی 
به این برچسب های حرارتی را برای تقریباً دوسال محدود کرده 

بود، فائق آید.
وی دستیابی به این برچسب ها را پیشرفتی چشمگیر برای بخش 
بهداشت عمومی ایران عنوان کرد و افزود: این دستاورد حاصل 
تلاش مشترک چندین وزارتخانه ایران، سازمان بهداشت جهانی 
)WHO(، معاونت برنامه ریزی و پشتیبانی و مدیریت بازرگانی 

موسسه رازی است.
به نقل از موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی، رئیس 
اداره ارتباطات علمی و همکاری های بین المللی موسسه رازی 
خاطرنشان کرد: نیاز به برچسب های حرارتی  VVM از قوانین 
ملی و بین المللی است که استفاده از این برچسب ها را روی 
ویال های واکسن فلج اطفال الزامی می کند. در همین راستا 
فراورده های  تولید  به درخواست های فوری معاونت  در پاسخ 
و  دیپلماتیک  مذاکرات  ایرانی  مقامات  انسانی،  بیولوژیک 
پشتیبانی گسترده ای را برای تسهیل واردات این برچسب های 

ضروری انجام دادند.
وی ادامه داد: سازمان جهانی بهداشت با ایجاد روش های پرداخت 
منحصربه فرد که امکان انجام معاملات موثر و اجتناب از مسائل 
احتمالی انتقال ارز را فراهم می کرد، نقش مهمی در این فرآیند 

ایفا کرد.
قادری تصریح کرد: در پی بحث های جامع در خصوص ترخیص 
محموله  برای  نیاز  مورد  تخصصی  رسیدگی  و  گمرک  از  کالا 
حساس به دما، برچسب های  حرارتی VVM در مرداد ماه ۱۴۰۳ با 

موفقیت به موسسه رازی تحویل داده شد.
با صرفه جویی حدود  را  آمیز  موفقیت  پروژه  این  انجام  وی 
۱۸۶ میلیارد ریالی موسسه رازی در راستای جلوگیری از خروج 
ارز از کشور عنوان کرد و گفت: این دستاورد، گامی حیاتی در 
حفاظت از یکپارچگی تلاش های ایمن سازی ایران، به ویژه در پرتو 

چالش های جاری ناشی از تحریم های بین المللی است.
رئیس اداره ارتباطات علمی و همکاری های  بین المللی موسسه 
رازی ضمن قدردانی از همه دست اندرکاران این طرح افزود: امید 
است با وجود تحریم ها و محدودیت های اعمال شده، گام های 

مثبتی در جهت اعتلای سلامت عمومی در ایران برداشته شود.

ثبت  نام اتباع خارجی غیرمجاز

 در مدارس البرز ممنوع است

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری البرز 
در  غیرمجاز  خارجی  آموزان  دانش  نام  ثبت  کرد:  اعلام 

مدارس این استان ممنوع است.
»سیروس دهقان شیری« روز گذشته در نشست بررسی 
البرز  استان  خارجی  مهاجرین  و  اتباع  آخرین وضعیت 
افزود: موضوع آموزش و پرورش برای همه کشور مهم 

است و با زندگی مردم ارتباط دارد.
وی گفت: موضوع ثبت نام اتباع به طور جدی پیگیری 
مدارس  مدیران  و  استان  پرورش  و  آموزش  از  و  شده 
انتظار داریم برابر شیوه نامه و دستورالعمل های ابلاغ 

شده اتباع غیرمجاز را ثبت نام نکنند.
اقامت  دارای  اتباع  آموزان  دانش  شد:  یادآور  وی 
ویژه،خانواده های شهدا،جانبازان و ایثارگران، نخبگان و 
دارای  اتباع  فرزندان  برتر،  استعداد  دارای  آموزان  دانش 
دارای  روادید  و هویت،دارندگان  آمایش  اقامتی  مدارک 
و  است(  ممنوع  که  گردشگری  روادید  از  غیر  اعتبار)به 
اقامتی معتبر در مدارس استان  دارندگان سایر مدارک 

البرز برای ثبت نام می توانند اقدام کنند.

بهداشت

رئیس شورای اسلامی شهر کرج، اتصال خط شهری مترو 
کرج به تهران را وعده محقق شده شورای دوره ششم عنوان 
کرد و گفت: با تکمیل ایستگاه شهید سلطانی و بهره برداری 
از آن روند تکمیل ارتباط متروی کرج و تهران نهایی شده 
و با افتتاح این مسیر و آغاز بهره برداری از آن ارتباط ریلی 

کرج با پایتخت برقرار می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، مسعود محمدی با همراهی علی 
شیرین زاد نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی و 
مهرداد کیانی شهردار کرج طی رصد از چند پروژه در دست 
احداث این کلانشهر ضمن بازدید از ایستگاه  شهید سلطانی 
قطار شهری کرج به خبرنگار پایگاه اطلاع رسانی شورای 
اسلامی شهر کرج اظهار داشت: این ایستگاه از پروژه های 
دوره ششم شورای شهر کرج بوده که به حمدالله روزهای 

پایانی خود را طی می کند.
رئیس شورای اسلامی شهر کرج اذعان کرد:  قسمتی از 
بودجه این پروژه به صورت اوراق مشارکت و با مشارکت 
دولت و استاندار محترم البرز و مدیریت شهری کرج تامین 

شده و  عملیات اجرایی آن رو به پایان است.
به گفته رئیس شورای اسلامی شهر کرج؛ رام دوم قطارها 
به قطار شهری کرج نیز اضافه شد و  منتظر هستیم تا رام 
های بعدی به خط ۲ قطار شهری اضافه شود تا مسافرینی 
که از خط ۵ تهران وارد کرج می شوند بدون مشکل به 

مسیر خود ادامه دهند.
وی یادآور شد: در سه سال اخیر پیشرفت های قابل توجهی 
در اجرای پروژه ها، خصوصا در روند اجرایی ابر پروژه بزرگراه 
شمالی را شاهد هستیم که تکمیل و بهره برداری کامل از 
آن به همراه بهره برداری از خطوط مترو شهری می تواند 

چهره ترافیک شهر کرج را متحول سازد.
محمدی در بازدید از فازهای اول و دوم پروژه پارکرود با 
اشاره به اقدامات انجام شده در استان البرز برای آزادسازی 
حریم و بستر رودخانه کرج که به دستور رئیس قوه قضائیه 
انجام شد، افزود: اجرای فاز دوم این طرح، گامی مهم در 
اجرای دستور رئیس محترم قوه قضائیه برای امکان بهره 
مندی عموم مردم از مواهب خدادادی رودخانه کرج است 

که با احداث پیاده راه ساحلی، شرایط برای استفاده عموم 
فراهم می شود.

گفتنی است پروژه پل b۱ بزرگراه شهید سلیمانی)بزرگراه 
شمالی کرج(، ایستگاه q واقع در پل فردیس، پروژه پارکرود، 
پل b۱ در بزرگراه شمالی، پل شهدای غزه و همچنین خیابان 
ارس بازدید کردند و از نزدیک مراحل مختلف ساخت پروژه 

ها بررسی شد.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر 
کرج با اشاره به بازگشایی مدارس در اول مهر ماه و ایجاد 
ترافیک سنگین صبح و ظهر گاهی و ترافیک هسته مرکزی 
این کلانشهر پیشنهاد اجرای طرح دایمی ترافیک یا زوج و 

فرد را داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا رحیمی در شصت و 

هفتمین جلسه کمسیون عمران و حمل و نقل شورای 
اسلامی شهر کرج ضمن عرض خدا قوت به پلیس راهور 
به کسری نیروی انسانی این دستگاه اشاره کرد و با بیان 
اینکه یکی از دستگاه هایی که از سوی شهرداری حمایت 
می شود، پلیس راهور است، گفت: انتظاراتی که مدیریت 
شهری از پلیس راهور دارد به همین دلیل کسری نیروی 

انسانی براورده نمی شود.
وی با بیان اینکه ۵۰ درصد ترافیک شهر با نظارت و حضور 
پلیس راهور و جلوگیری از تخلفات شهروندان از جمله پارک 
دوبل رفع می شود، عنوان کرد: تحقق این مهم نیازمند تلاش 
بیشتر این دستگاه است که امیدواریم شاهد این امر باشیم.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر کرج همچنین به اجرای طرح زوج و فرد در دوره ششم 
مدیریت شهری در ایام پایانی سال اشاره کرد و گفت: از 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری نیز انتظار می رفت 

که در راستای اجرای دائمی طرح در طول سال کوشا باشد.
رحیمی اضافه کرد: میتوان با بازنگری محدوده طرح زوج و 
فرد موضوع ترافیک هسته مرکزی کلانشهر ها و ایام تحصیل 

را کاهش داد.
طرح همیاری پلیس دانش آموزان راهی موثر در کاهش 

ترافیک ایام تحصیل
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر کرج در 
ادامه به بهره گیری از دانش آموزان در کاهش ترافیک شهری 
اشاره و بیان کرد: دانش آموزان را با عنوان همیار پلیس و 

لباس فرم پلیس به همکاری دعوت کنیم.
وی افزود: این امر نیز به همت معاونت حمل و نقل و 
ترافیک و معاونت فرهنگی امکان پذیر است و میتوان 
آموزش های لازم در خصوص گذر از معبر و... را به دانش 
آموزان داد و از این آینده سازان در ترویج فرهنگ شهروندی 

در این خصوص کمک گرفت.

»مسعودمحمدی«خبرداد؛محققشدنوعدۀشورایششمبااتصالمترویکرجبهتهران

»رحیمی«پیشنهادداد؛اجرایطرحدایمیترافیکیازوجوفردجهتکاهشترافیکشهر
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مهندس »همایون امیری« -مدیر پیشگیری و مبارزه با بیماری های مرکز بهداشت خوزستان- گفت: سهمیه جدیدی از 
واکسن پنتاوالان به دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور از جمله استان با پیگیری های مستمر وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی اختصاص یافت. از روز گذشته توزیع واکسن پنتاوالان در مراکز بهداشتی استان آغاز شده و والدین 
می توانند با مراجعه به نزدیک ترین مرکز واکسیناسیون، نسبت به تزریق این واکسن به کودکان زیر یک سال خود )در 
نوبت های ۲، ۴ و ۶ ماهگی( اقدام کنند. با توجه به اهمیت واکسیناسیون در پیشگیری از بیماری های خطرناک، از تمامی 

والدین درخواست می شود تا با مراجعه به موقع به مراکز بهداشتی، از سلامت فرزندان خود محافظت کنند.

سهمیۀجدیدواکسنپنتاوالانبهخوزستانرسید

سبز

معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست 
اثرات سوء آن بر طبیعت  اقلیم و  گفت: اگر روند تغییر 
را ادامه دهیم قطعا بخشی از کشور دیگر قابلیت زیست 

نخواهد داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، صدیقه ترابی روز گذشته در مراسم 
روز جهانی حفاظت از لایه ازن افزود: پیامدهای تغییر اقلیم 
در دنیا غیر قابل انکار است اما در برخی کشورها مانند ایران 

بیشتر مشهود است.
موجب  جهانی  گرمایش  و  اقلیم  تغییر  اظهارداشت:  وی 
شده تا دمای برخی کشورها تا ١.١ دهم افزایش یابد اما این 
افزایش در ایران به 2 درجه رسیده است بنابراین ایران نسبت 
به جهان گرمتر شده است، با توجه به این گرمایش بارش 

های ما کاهش و تبخیر افزایش یافته است.
وی ادامه داد: همچنین منابع آبی کاهش یافت و موجب 
شد تغییرات زیادی در محیط زیست ما ایجاد شود از این 
زندگی برای ما سخت تر شده است، به عنوان مثال تابستان 

امسال به حدی گرم بود که حتی کولرها هم جوابگو نبود.
از  اثرات ناشی  اینکه چالش ها و  برای  ترابی تاکید کرد: 
تغییر اقلیم را کاهش دهیم باید با سازمان های بین المللی 

همکاری کنیم که یکی از آن  ها اجرای برنامه حفاظت از لایه 
ازن است که ایران در این زمینه پیشرفت خوبی داشته است.
وی اظهارداشت: در راستای اجرای برنامه های بین المللی یک 
سوال مطرح است اینکه چرا کشورهای توسعه یافته برای 
کاهش اثرات تغییر اقلیم در کشورهای دیگر سرمایه گذاری 
می کنند، جواب این است چون با مرزهای سیاسی نمی 
توانیم اثرات تخریب محیط زیست را کنترل کنیم از این رو 
کشورهای توسعه یافته برای سلامتی خودشان در کشورهای 

دیگر سرمایه گذاری می کنند.
وی افزود: اما یک مسئله وجود دارد و آن اینکه وقتی  ایران 

٣۵ سال پیش اعلام کرد که آمادگی همکاری برای کاهش 
گازهای مخرب لایه ازن را دارد پس چرا باید در این روند 
تحریم ها بر این موضوع تأثیرگذار باشد در حالیکه کره زمین 
مربوط به همه ما است و مشکلات آن متوجه همه کره زمین 

و اهالی آن می شود.
معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست 
گفت: اگر فکری برای این روند نکنیم قطعا مشکلات سلامتی 
زیادی برای انسان به وجود خواهد آورد، باید ابرچالش ها را 
بشناسیم و برای رفع آن  ها برنامه ریزی کنیم می دانیم که 
مشکلات یک شبه به وجود نیامدند تا یک شبه از بین بروند.

وی افزود: اقدامات دولت ها در طول زمان لایه حفاظت از 
ازن را تخریب کرد، در واقع کارهای توسعه ای به ویژه در 
کشورهای توسعه یافته موجب انتشار گازهای گلخانه ای و 
تخریب لایه ازن شد اما بعد از این متوجه شدند که باید آن را 
ترمیم کنند از این برنامه های بین المللی خود را آغاز کردند 

که در این راستا پروتکل مونترال شکل گرفت.
ترابی ادامه داد: هر چیزی در طبیعت کامل است اما ما 
انسان  ها آنرا تخریب کردیم و حالا باید آنرا درست کنیم از این 
رو باید بدون توجه به مسائل مختلف کشورها کنار هم قرار 
گیرند و کارهای مشترک را پیش ببرند تا اثر کاهش تخریب 

لایه ازن و با تغییر اقلیم به همه جهانیان برگردد.

»دنیای هوادار« گزارش می    دهد؛

با ادامۀ روند تغییر اقلیم، بخشی از کشور قابل زیست نخواهد بود 

پزشكيان به اردوی تيم ملی  
فوتبال دعوت شد! 

فوتبال نه فقط بين عوام بلكه نزد خواص نیز از اهميت و 
جذابيتی ديگر نسبت به ساير ورزش ها برخوردار است. تا جایی 
كه بسياری از رؤسای جمهور كشورها حضورا به تماشای جام 
جهاني می روند. نمونه بارز آن رئيس جمهور وقت كرواسی كه 
در جام جهانی روسيه با پيراهن تيم ملی كشورش به تماشای 
بازی های كرواسی نشست و حتی بعد از بازی به رختكن تیم 
می رفت و تک تک بازيكنان تيم ملی فوتبال كرواسی را به 
آغوش می كشيد )نه مثل فوتبال ما كه وقتی احمدی نژاد بعد 
از بازی با عربستان در استاديوم آزادی قصد حضور در رختكن 

را داشت، سرمربی وقت تيم ملی درب را به رویش بست!؟(
فوتبال از ديرباز همواره مورد توجه مقامات اول كشور قرار 
برای  نژاد  احمدی  شد  می  گفته  كه  بطوری  است،  داشته 
تماشای بازی های استقلال جلسات هيأت دولت را تعطيل 
می كرد و برای حمايت از تيم ملی قبل از جام جهانی 2٠٠٦ 
آلمان توسط محمد دادگان به اردوی تيم ملی دعوت شد، 
رفت و با لباس تيم ملی پنالتی هم زد )بماند كه دادگان بعد 
از بركناری از رياست فدراسيون به صف مخالفان احمدی نژاد 

ملحق شد!(
دكتر پزشكيان هم از جمله رؤسای جمهور علاقمند به فوتبال 
است كه قطعا كليپ های او را با پيراهن تيم منتخب مجلس 

در جام يونس شكوری ديده ايد.
پزشكيان مثل همه آذربايجانی ها از طرفداران پر و پا قرص 
تراكتورسازی تبريز است، تا جایی كه اگر زنوزی تصميم به 
ادامه تيمداری گرفت، به علتِ حضور پزشكيان در رياست 
جمهوری بود؛ بطوری كه تراكتورسازی برخلاف سنوات گذشته 
امسال به مراتب با قدرت تر از همه ادوار گذشته بسته شده 
تا شايد به پاس حضور پزشكيان برای اولين بار جام قهرمانی 
ليگ برتر را بالای سر ببرد. از گوشه و كنار شنيدم از سوی وزير 
ورزش و متوليان فوتبال از دكتر پزشكيان برای بازديد از تيم ملی 
دعوت به عمل آمده و آقای دكتر برای حمايت از تيم ملی و 
قبل از عزيمت اين تيم به ازبكستان به اردوی تيم ملی خواهد 
رفت. با آمادگی ای كه از دكتر پزشكيان در بالا و پايين رفتن از 
پلكان هواپيما در اولين سفر خارجی اش به عراق ديدم، شک 
ندارم با حضور در اردوی تيم ملی چند دقيقه ای هم در كنار 
ملی پوشان بازی خواهد كرد و شايد هم به بيرانوند پنالتی بزند 
)البته با پيراهن و شلوار گرم كنی كه سايزش باشد(؛ احمدي نژاد 
قبل از حضور تيم ملی در جام جهانی به اردوی تيم ملی رفت، 
اما دكتر پزشكيان می خواهد در همين شروع كار و در مرحله 

مقدماتی به اردوی تيم ملی برود!

 دیدگاه

مجيد سعيدی

کیمیا عبدالله  پور

دبیرکل سازمان ملل متحد گفت: لایه ازن که زمانی در 
وضعیت بحرانی قرار داشت اکنون در مسیر بهبود قرار دارد.

آنتونی گوترش در پیامی به مناسبت روز جهانی لایه ازن 
افزود: در دورانی که چندجانبه گرایی با چالش های بزرگی 
روبرو است، پروتکل مونترال برای حفاظت از لایه ازن به 
عنوان نماد قدرتمندی از امید مطرح است این پروتکل 
نشان می دهد که وقتی کشورها برای منافع مشترک، اراده 

سیاسی داشته باشند تغییر امکان پذیر است.
وی اظهارداشت: پروتکل مونترال با متحد کردن جهان برای 
حذف مصرف و تولید انواع مواد مخرب لایه ازن به حفاظت 
از مخازن طبیعی کربن بر روی زمین و در نتیجه حفظ 
سلامت بشر و جلوگیری از زبان های اقتصادی نیز کمک 

کرده است.
وی با اشاره به اینکه لایه ازن که زمانی در وضعیت بحرانی 

بود اکنون در مسیر بهبود قرار گرفته است تاکید کرد: اکنون 
زمان آن رسیده که گام های بیشتری برداریم.

گوترش ادامه داد: اصلاحیه کیگالی پروتکل مونترال که بر 
کاهش تدریجی هیدروفلوروکربن ها تمرکز دارد می تواند به 
پیشبرد تلاش های کاهش تغییرات اقلیمی و حفاظت از 
انسان و سیاره زمین کمک کند، با توجه به افزایش دما و 
دلت رکوردهای دمایی بالاتر، اجرای اصلاحیه کیگالی بیش 

از هر زمان دیگری ضروری است.
تصویب  کامل  به طور  کیگالی  اصلاحیه  اگر  افزود:  وی 
و اجرا شود می تواند به کاهش نیم درجه سلسیوس از 
گرمایش جهانی تا پایان این قرن کمک کند با این حال 
برای پیشگیری از بحران اقلیمی در نیمه قرن به مجموعه 
ای از راه حل های اقلیمی از جمله موارد مرتبط با مبردها و 

بهره وری انرژی نیز نیاز است.

وی اظهارداشت: چهار کشور از هر پنج کشور به اصلاحیه 
پیوسته اند امام زمان در حال سپری شدن است، در روز 
جهانی ازن بیایید به ایجاد صلح با سیاره مان متعهد شویم 
و از موفقیت پروتکل مونترال بهره بگیریم و نشان دهیم که 
همکاری بین المللی در بهترین حالتش چه دستاوردهایی 

می تواند داشته باشد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: امروز ما بر این باوریم که وفاق 
ملی، راه نجات کشور است و اگر نتوانیم همدیگر را تحمل و وفاق 

را دنبال کنیم، دشمن حداکثر استفاده را خواهد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمدرضا عارف روز گذشته در سالروز 
تاسیس موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره( گفت: با ابتکار 
یادگار امام راحل و فرمان امام )ره( موسسه تنظیم و نشر آثار 
امام)ره( در سال ۱۳۶۷ حدود ۳۶ سال قبل تاسیس شد و در این 
مدت خدمات ارزشمندی را در ارتباط با تنظیم و نشر آثار حضرت 
امام داشته است و قطعا هر دانشمند و پژوهشگری که بخواهد 
پژوهش و تحقیقی در ارتباط با حضرت امام)ره( و اندیشه و تفکر 
ایشان داشته باشد مطمئن ترین مرجع و نهادی که می تواند به 

اسنادش استناد کند این موسسه است.
عارف اظهار داشت: امروز ما بر این باوریم که وفاق ملی، راه نجات 
کشور است و اگر نتوانیم همدیگر را تحمل و وفاق را دنبال کنیم، 

دشمن حداکثر استفاده را خواهد کرد.
وی تصریح کرد: در یکی و دو ماه اخیر، دغدغه و تلاش اصلی 
رسانه های معاند، ایجاد تفرقه و از بین بردن وفاق داخل کشور 
است؛ وفاقی که بین قوه مقننه و قوه مجریه است. رآیی که 
مجلس شورای اسلامی به وزرای دولت چهاردهم داد، پیام وفاق 

بود.
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: وفاقی که بین سه قوه و 
همه نهادهای حاکمیتی وجود دارد، نتیجه راهبردی است که 

مردم پذیرفتند و امروز وضعیت خوبی داریم، دغدغه همیشگی 
رسانه های معاند، انقلاب ما است که آن  ها را به این نتیجه رسانده 

که مهمترین مسیر، ایجاد تفرقه و خالی کردن دل مردم است.
وی تصریح کرد: هم دولت و هم همه دست اندرکاران و مردم باید 
اعتنا کنند که اختلاف نظرها و بعضاً برخی نظرهای تفرقه ای نباید 

موجب دوگانگی و دو دستگی در کشور شود.
وی ادامه داد: امروز اولویت مردم، مسئلۀ معیشتی و مسئلۀ 
اقتصادی است و گام برداشتن دولت در این راستا به تقویت 
وفاق ملی کمک می کند، چگونگی حفظ وفاق شعار نیست. این 
عمل است که نشان می دهد که این وفاق مورد اعتنای دولتمردان 

هست یا نیست.

»دبیرکلسازمانملل«:لایهازندرمسیربهبودقرارگرفتهاست

»معاوناولرئیسجمهور«تأکیدکرد؛وفاقملی؛راهنجاتکشور



سه شنبه 27 شهریور 140۳      شمارگان 1640 اقتصاد5

محمد ملک  دار

و  راه  وزارت  ساختمان  و  مسکن  معاونت  سرپرست 
شهرسازی با بیان اینکه هم اکنون نزدیک به یک میلیون 
متقاضی موثر طرح نهضت ملی مسکن در کشور وجود 

دارد، گفت: اولویت بخش مسکن در وزارت راه و شهرسازی 
اتمام و تحویل واحدهای نهضت ملی مسکن به این افراد 
از طریق استفاده از ظرفیت بانک ها در سریع ترین زمان 

ممکن است.
طرح  آسیب شناسی  نشست  در  بیات منش«  »مسعود 
نهضت ملی مسکن با تاکید بر بحث تامین مالی پروژه های 
طرح نهضت ملی مسکن، افزود: این موضوع از مشکلات 

اصلی طرح نهضت ملی مسکن است.
وی بر شناسایی متقاضیان واقعی مسکن در طرح نهضت 
ملی مسکن تاکید و تصریح کرد: راهبرد ما باید شناسایی و 
تامین مسکن برای دهک های کمتر برخوردار جامعه باشد.
و  راه  وزارت  ستاد  در  باید  خاطرنشان کرد:  بیات منش 
شهرسازی وظایف ستادی مانند پشتیبانی و حل مشکل 
تامین مالی پروژه ها را انجام دهیم و مسائل اجرایی را به 

شرکت های تابعه وزارت راه و شهرسازی بسپاریم.
در ادامه مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: 
متولی  شهرسازی  و  راه  وزارت  در  ما  که  بپذیریم  باید 
با  که  ماست  وظیفه  این  و  هستیم  مسکن  بخش 
ایجاد  رونق  مسکن  حوزه  در  درست  سیاستگذاری های 

کنیم.
»ارسلان مالکی« با بیان اینکه در طرح نهضت ملی مسکن 
نیاز به تغییر نگرش و تغییر سیاست وجود دارد، افزود: 
یکی از مهم  ترین چالش ها در طرح نهضت ملی مسکن 
بحث تامین مالی و تسهیلات بانکی است که باید این 

موضوع را در شورای عالی مسکن پیگیری کنیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه در سال های 
گذشته درباره تامین مالی پروژه های مسکن از طریق بازار 
تصریح کرد:  است،  شده  انجام  مثبتی  اقدامات  سرمایه 
جذب سرمایه های خرد یکی از ظرفیت های مفید تامین 

مالی پروژه های نهضت ملی مسکن است.

شاخص کل بورس تهران در پایان معاملات روز گذشته با ۲ هزار واحد رشد در ارتفاع ۲  میلیون و ۶۷ هزار و ۵۴۹ واحد قرار گرفت. شاخص 
هم وزن در جریان معاملات روز گذشته با یک هزار و ۸۰۱ واحد افزایش به ۶۷۶ هزار و ۵۶۵ واحد و شاخص قیمت هم وزن با ۹۶۲ واحد 
رشد به ۳۶۱ هزار و ۴۱۱ واحد رسید. معامله گران در بورس تهران بیش از هشت میلیارد و ۱۵۴ میلیون سهم و اوراق مالی را با انجام بیش 
از ۲۶۴ هزار معامله به ارزش ۶۱ هزار و ۸۱۰ میلیارد ریال داد و ستد کردند. نمادهای »حکشتی، شپنا، رمپنا و فملی« بیشترین اثر مثبت و 
نمادهای »اخابر، وامید و کچاد« بیشترین اثر منفی را بر شاخص بورس گذاشتند. شاخص کل فرابورس ایران نیز امروز با ۱۹ واحد افزایش 

به ۲۱ هزار و ۵۸۷ واحد رسید..

شاخصبورسبا۲هزارواحدسبزشد

تکمیل یک  میلیون واحد برای متقاضیان مؤثر؛

اولویت وزارت راه برای مسکن چیست؟

مسکن

 

»سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی« تأکید کرد؛

پتانسیل بالای بلاکچین 
برای ارزآوری

از  یکی  حتما  گفت:  مجازی  فضای  ملی  مرکز  سخنگوی 
حوزه هایی که باید در آن حکمرانی قانونمند کشورمان تحقق 
پیدا کند، همین حوزه بلاکچین است و قاعدتا برای تحقق این 
حکمرانی باید الزامات آن به درستی تعیین و مصوب شود و 

مرکز ملی فضای مجازی در این زمینه مصمم است.
به گزارش »دنیای هوادار«، حسین دلیریان- سخنگوی مرکز 
ملی فضای مجازی- با اشاره به اقدامات مرکز ملی در حوزه 
تنظیم گری و کمک به حل مشکلات کسب وکارها، اظهار کرد: 
مرکز ملی فضای مجازی تلاش کرده که به عنوان تنظیم گر 
تنظیم گران، تسهیل کننده و سیاست گذار امور مرتبط با حوزه 
فضای مجازی باشد و در این زمینه در بسیاری از حوزه ها 
دستورالعمل ها، مصوبات و اسنادی را با همکاری تنظیم گران 

بخشی تهیه، مصوب و ابلاغ کرده است.
وی افزود: یکی از مهم  ترین حوزه ها، حوزه بلاکچین است که 
امروز در کشورمان دربرگیری قابل توجهی دارد و مرکز ملی 
فضای مجازی با توجه به اهمیت این موضوع، در این حوزه 
از مدت ها پیش ورود کرده و اقداماتی را جهت ساماندهی آن 

انجام داده است.
سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی تصریح کرد: یکی از اقدامات 
مرکز ملی فضای مجازی، ریشه یابی و بررسی مشکلات مردم 
و شرکت های ارائه کننده خدمات در این حوزه بوده تا بتوان با 
دید وسیعی، مسائل و مشکلات حوزه بلاکچین را مرتفع کرد. 
کمیسیون عالی تنظیم مقررات فضای مجازی کشور و کارگروه 
توسعه اقتصاد دیجیتال مرکز ملی فضای مجازی در این زمینه 
جلسات متعددی تشکیل داده و عملا مشکلات این حوزه را 
ارزیابی و راهکارهایی را جهت رفع مشکلات مردم در این حوزه، 

احصاء کرده اند.
دلیریان ادامه داد: در ارزیابی های مرکز ملی فضای مجازی، 
برخی نقایص در عملکرد تنظیم گران این حوزه و همچنین 
در  که  شده  شناسایی  قانون گذاری،  از  اعم  نیازها  برخی 
بخش های متولی موضوع در مرکز ملی، رفع این مشکلات در 

حال پیگیری است.
وی با بیان اینکه مطابق سند راهبردی جمهوری اسلامی 
باید نظام بکارگیری فناوری های  ایران در فضای مجازی، 
نیز  بلوکی(  )زنجیره  بلاکچین  نوین فضای مجازی شامل 
دستگاه های  از  مجازی  فضای  ملی  مرکز  و  شود  طراحی 
متولی پیگیر این موضوع است، افزود: حوزه بلاکچین یکی 
از حوزه های مهم اقتصاد دیجیتال است و در صورتی که 
درست مدیریت شود، برای کشور ارزآور و سودده خواهد بود 
و با توجه به گرایشی که مردم جهت استفاده از این حوزه و 
درآمدزایی از آن در سطح جهان و ایران پیدا کرده اند، نمی توان 

به این حوزه بی توجه بود.
سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی خاطر نشان کرد: همانطور 
که رهبر معظم انقلاب اخیرا به موضوع حکمرانی قانونمند 
در فضای مجازی اشاره داشتند و بر تحقق آن تاکید کردند، 
حتما یکی از حوزه هایی که باید در آن حکمرانی قانونمند 
کشورمان تحقق پیدا کند، همین حوزه بلاکچین است و 
قاعدتا برای تحقق این حکمرانی، باید الزامات آن به درستی 
تعیین و مصوب شود و مرکز ملی فضای مجازی در این 

زمینه مصمم است.

سایبری

عضو هیات مدیره انجمن آب و خاک پایدار ایران با بیان 
اینکه هر ساله پنج میلیارد مترمکعب از حجم آب های 
تجدیدناپذیر کشور کاسته می شود، گفت: طبق نقشه راه آب 
تا افق ۱۴۲۰ برای تغذیه سفره های آب زیرزمینی و حقابه 
تالاب ها باید بیش از ۳۵ میلیارد مترمکعب از مصرف 

بخش کشاورزی کاسته شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از وزارت نیرو، »محسن 
خصوص  در  خطر  اعلام  ضمن  خوانساری«  موسوی 
منابع آب زیرزمینی، افزود: هر ساله در کشور پنج میلیارد 
مترمکعب از حجم آب های تجدیدناپذیر و آبخوان ها کاسته 

می شود که این امر یک فاجعه خاموش است.
مشکلات  زیرزمینی  آب  استحصال  خاطرنشان کرد:  وی 
عدیده ای را به جهت کمبود منابع آب زیرزمینی در کشور 
به وجود آورده است، زیرا کاهش چشمگیر آب موجود در 

آبخوان ها تامین مواد غذایی را با خطر روبه رو می کند.

این مقام مسئول ادامه داد: به منظور حفاظت و صیانت از 
منابع آب زیرزمینی سه سند تدوین شده است که شامل 
سند امنیت غذایی تا افق ۱۴۱۱ )با مسئولیت وزارت جهاد 
کشاورزی(، سند نقشه راه آب تا افق ۱۴۲۰ )با مسئولیت 
وزارت نیرو( و سند برنامه هفتم توسعه تا افق ۱۴۰۷ است.

موسوی خوانساری گفت: بر اساس برنامه هفتم توسعه، 
باید تا افق ۱۴۰۷ از محل صرفه جویی ۱۰.۷ میلیارد مترمکعب 
به سهم تالاب ها و مخازن آبی کشور افزوده شود، همچنین 

پنج میلیارد مترمکعب به حجم آبخوان ها اضافه شود.
این کارشناس ارشد صنعت آب کشور به سند امنیت غذایی 
اشاره و افزود: بر اساس این سند نیز باید تا افق ۱۴۱۱ بیش 
از ۲۰ میلیارد مترمکعب به حجم آبخوان ها و تالاب ها 
اضافه شود و طبق نقشه راه آب تا افق ۱۴۲۰ برای تغذیه 
سفره های آب زیرزمینی و حق آبه تالاب ها بیش از ۳۵ 
میلیارد مترمکعب از مصرف بخش کشاورزی کاسته شود.

مدیرعامل شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر( 
گفت: یکی از برنامه های سال آینده هشدار به مشترکان 
پرمصرف به ویژه مشترکان بالای ۴ و ۵/۲ برابر الگو است 
که قطعاً در برنامه های مدیریت مصرف در اولویت قطع 

برق خواهند بود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از وزارت نیرو، مصطفی 

برق  بررسی وضعیت شبکه  در نشست  رجبی مشهدی 
منطقه تهران )البرز، قم و تهران( و آمادگی برای گذر از اوج 
بار سال ۱۴۰۴ بر ضرورت ثبت تجربیات تابستان امسال 
امسال  تابستان  بسیار سخت  شرایط  گفت:  کرد  تأکید 
و ناترازی حدود ۲۰ هزار مگاواتی برق در کشور را پشت 

سرگذشتیم.
وی ادامه داد: عبور از تابستان در شرایط سخت و گرم 

امسال بیشتر شبیه به یک معجزه بود.
مدیرعامل توانیر به تأکید وزیر نیرو، جهت جلب مشارکت 
کرد:  خاطرنشان  و  اشاره  برق  صنعت  در  سرمایه گذاری 
شرایط برای جلب مشارکت بخش خصوصی و بهبود فضای 

کسب وکار باید فراهم شود.
رجبی مشهدی به برنامه ریزی برای توسعه و توجه متوازن 
به همه بخش های شبکه برق منطقه تهران اشاره کرد و 

گفت: موضوع رفع فرسودگی بسیار مهم تر از توسعه شبکه 
است، چرا که اگر شبکه موجود دچار مشکل شود، تأثیر 
منفی بیشتری دارد و به همین دلیل باید تجهیزاتی که نیاز 

به تعمیر دارد در اولویت قرار گیرد.
وی ضمن تا کید بر ضرورت اولویت بندی برنامه ها و تعیین 
هدف قابل تحقق ادامه داد: الزام های تأمین مالی این برنامه 
نیز توسط توانیر باید تعهد شود و البته درصد تحقق را نیز 
باید به گونه ای تعیین کرد که در صورت عدم دسترسی به 

آن، موجب دل زدگی پرسنل نشود.
مشترکان  شناسایی  کرد:  خاطرنشان  توانیر  مدیرعامل 
پرمصرف و اطلاع رسانی به آن  ها در خصوص برنامه ریزی 
برای تأمین برق خود با استفاده از ظرفیت انرژی خورشیدی 
و یا خرید برق از بورس از جمله برنامه هایی است که باید 

موردتوجه قرار گیرد.

کاهشسالیانه۵میلیاردمترمکعبازمنابعآبتجدیدناپذیر؛فاجعۀخاموش!

برقمشترکانبدمصرفتابستانسالآیندههمقطعمیشود
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سومین نمایشگاه ملی رسانه های صوت و تصویر فراگیر )رصتا( روز گذشته با حضور پیمان جبلی )رئیس صداوسیما(، 
سعید مقیسه )رئیس ساترا(، شهاب اسفندیاری )رییس دانشگاه صداوسیما(، محسن قائمی نسب )قائم مقام ساترا(، 
حمیدرضا نوابی  )دبیر نمایشگاه( و جمعی از مسئولان پلتفرم ها کار خود را آغاز کرد. سعید مقیسه، رئیس ساترا در سخنانی 
در افتتاحیه نمایشگاه رصتا تاکید کرد: سومین دوره نمایشگاه با برگزاری نشست های تخصصی درباره سواد رسانه ای، تالار 
هوش مصنوعی در نوبت صبح و عصر، کارگاه هایی آموزشی و ابزارهای تولید محتوا ارائه می شود و گواهینامه رسمی از 
فنی و حرفه ای و دانشگاه افق ارائه می شود. در خدمت مجمع رصتا و چند مجمع صنفی دیگر هستیم و چندین انیمیشن 

و اکران فیلم را ساعت ۱۴ هر روز خواهیم داشت.

سومیننمایشگاهرصتاافتتاحشد

دست  به  نقد

»استیون اسپیلبرگ«، این کهنه کارِ صنعت پیشۀ هفتاد و پنج 
سالۀ کماکان کودک، برای بار سوم با تونی کوشنرِ برندۀ جایزۀ 
پولیتزر همکاری کرده -مونیخ)2٠٠5( و لینکلن)2٠١2( به ترتیب 
اولین و دومین همکاری شان بود- تا با پمپاژ خون تازه و متفاوت 
در رگ های یک هیولای خفته، و چه بسا مُرده، باری دیگر وی را 
زنده کنند. گویا تلاش و کوشش این دو بر آن بوده تا در نسخۀ 
مُدرن گشتۀ خود، آن جنبه های شبهه انگیز نسخۀ کلاسیک 
١9٦١ رابرت وایز )که از این پس با عنوان نسخۀ اصلی خطاب 
می شود(، از جمله نمایش بزن بهادرانۀ کاراکترهای پورتوریکوئی 
و  سخت کوش  نیویورکی های  از  همیشگی  کلیشه های  و 
کله شق، را رفع و رجوع کنند. اما شوربختانه، بجای آنکه قصه را با 
ادراکی نو و از نو بازتعریف کنند، آن را صرفاً آبستن حرف های مُد 
روز کرده و باد جامعه شناسی و روان شناسی در گلو می اندازد و 
در این میان ساز دراماتیک داستان را با مختصر کوکی متفاوت 
می نوازند. گویی این مخلوق ظاهراً شوکتمند و پرطمطراقِ 
اسپیلبرگ و کوشنر هر اندازه که بلحاظ مایه های عقلی/ذهنی 
ورزیده گشته، بلحاظ حسی/عاطفی نزارتر شده است؛ عقل بزرگتر 
و قلبی کوچکتر. اسپیلبرگ خود باید بهتر از همگان بداند که 
سینما هنری است غریزی و حسی، و نه عقلی. و اگر یک اثر 
هنری، خاصه یک اثر سینمایی که با اغواگری بر پردۀ عریضِ 
نمایش خود انسان ها را – برخلاف تلویزیون - به یک تجربۀ 
جمعی دعوت می کند، نتواند چیزی افزون بر شور و وجد حاصل 
از رقص و آواز و نور به ما ارزانی دارد، همانگونه که نسخۀ اصلی 
١9٦١ چنین کرد، بایسته و شایسته نیست که از خود بپرسیم چه 

نیازی به این بازسازیِ پرخرج و گران بود؟
اثر استیون اسپیلبرگ، همچون فیلم خلف خود، در حال و هوای 

نیویورک دهۀ ١9٦٠ می گذرد و فضای قصه در همان کوی 
سَن خوان و میدان لینکلن می گذرد، آن هم در برهه ای که بخش 
اعظم این مناطق به سرنوشت محتوم تخریب و ویران سازی 
فضای  آغازین اش  سکانس  با  اسپیلبرگ  بودند.  محکوم 
پس زمینه ایی را که در متن و بطن آن، دو قطب گنگستریِ 
قصه هر یک می کوشند تا گونۀ بقا یافته باشند، را می سازد؛ فیلم 
با نماهایی از یک محلۀ نصفه ویرانه شروع می شود؛ ماشین آلات 
سنگین و مصالح ساختمانی، کاگران و بیلبوردهایی عظیم 
و سترگ که ساخت و برپایی مرکز لینکولن در آن منطقه را 

وعده می دهند. سپس با گروه جِت ها )the jets( یک به یک 
آشنا می شویم؛ یکی دو جین جوان نیویورکی ِ سفیدپوست 
که عازم نبردی می شوند با گروه شارک ها )the sharks( که 
جوانانِ لاتین تبارِ پورتوریکوئیِ مهاجر هستند. این شروع چنین 
می نمایاند که این تنش های نژادی ریشه در جنگی بر سر 
زمین های آب رفته دارد، گویی زمانی برای هردوی این گروه های 
نژادی فضا و زمین لازم برای زیستن بوده است، ولی هم اینک که 
محلات یک به یک ویران گشته اند، جا برای فقط یکی از آن ها 
باقی مانده است )و شگفت آن که اسپیلبرگ به کل فراموش 
کرده که محلۀ سَن خوان محله ای عمدتاً سیاه پوست نشین بوده 
و در فیلم اشاره ای به آن ها وجود ندارد(؛ باری، این قصه قرار 
است عاشقانه ای باشد در دل یک تنازع بقا. و چه بسا، ایراد اصلی 
کار در همین نکته باشد. برای واکاوی این نکته مجبوریم به 
فیلم اصلی، یعنی نسخۀ ١9٦١ رابرت وایز بازگردیم: در این فیلم، 
اسپیلبرگ و کوشنر کوشیده اند دلیلی منطقی برای رقابت آتشین 
میان جت ها و شارک ها بتراشند تا بدین شکل دست مایه ای 
برای روان شناسیِ سهل الحصول خود مهیا سازند. در نسخۀ اصلی 
اما رابرت وایز از انجام این کار امتناع کرده و جت ها چیزی 
بیش از صرفاً »مدافعان منافع سفیدپوستان« به تصویر کشیده 
شده اند، آن ها زورگویانِ قلدرمآب تمام عیاری هستند که حتی 
کودکان سفیدپوست نیز از گزندشان در امان نیستند. چه خوب 
چه بد، نسخۀ اصلی در عقلانی کردن این رقابت، این ستیزه جویی 
و نژادپرستی نمی کوشد و شخصیت هایش را به یک انگیزۀ واحد 

فرو نمی کاهد.
گریزی دیگر به نسخۀ اصلی برای واضح تر شدن بحث؛ شخصیت 
تونی در نسخۀ ١9٦١، میل به مبارزه و جنگیدن ندارد چرا که 
اکنون شغلی دارد و آینده ای بهتر برای خود می خواهد. هیچ ندای 
درونیِ بیدارباشی برای بیرون خزیدن از زندگیِ گنگستری اش در 
کار نبوده و نیست. تصمیمات اش گویی از انگیزه های پیچیده 
ولو نوشکفتۀ او نشأت می گیرند. در سوی مقابل، شخصیت 
تونی در فیلم اسپیلبرگ، محکومی است که یک سال را در 
زندان به جرم آنکه تقریباً جوان دیگری را در یک دعوا کشته 
بود، گذرانیده است. و حال با عفو مشروط آزاد گشته است؛ 
باری، تونیِ اسپیلبرگ نمی خواهد با جت ها به جنگِ شارک ها 
برود چرا که نمی خواهد آزادی مشروط خود را به خطر بیندازد. 
وقتی رفیق او، ریف، می کوشد تا تونی را برای شرکت در یک 
دعوای گروهی )Rumble( میان اوباش متقاعد کند، تونی مدعی 
می شود که او در زندان زمان زیادی را صرف فکرکردن به خود 
و شناخت خود کرده است، و به این تصمیم رسیده که از آن 
پس جور دیگری زندگی کند. نمی دانم اسپیلبرگ و کوشنر حین 
نوشتن و اجرای این سکانس چه در سر داشته اند، اما شخص 
بنده این سکانس را به عنوان تکریم و تأیید زندان می بینم؛ فیلم 
بوضوح نشان می دهد که تونی به عنوان یک انسان بهتر از زندان 

بیرون آمده است.
ببینیم اسپیلبرگ و کوشنر با دیگر شخصیت ها چه کرده اند: ماریا 
هم اکنون نسبت به ١9٦١ زندگیِ سروشکل دارتری دارد؛ در نسخۀ 
اصلی ماریا به تازگی از پورتوریکو به نیویورک آمده تا در یک 
ازدواج هماهنگ شده، به عقد چینو درآید. در فیلم اسپیلبرگ 
اما، ماریا چند سالی است که در نیویورک ساکن است و در یک 
دیالوگ ذکر می شود که قصد رفتن به دانشگاه دارد. برناردو، برادر 
ماریا، نیز در آغازِ حرفۀ مُشت زنی است. چینو نیز که در نسخۀ 
اصلی حضور بی اثری دارد، در نسخۀ اسپیلبرگ در مدرسه شبانه 
حسابداری می خواند و تعمیرکاری ماشین می آموزد. به یک 
عبارت، لاتین تبارهای اسپیلبرگ سر و سامان گرفته اند، چند خط 
بیشتر در تعریف آن ها نوشته شده و ظاهراً و آشکارا به زندگی 
واقعی نزدیک تر شده اند، اما حقیقت امر چیز دیگری است؛ این 

افزوده ها و تاکیدهای عملی عملاً هیچ ثمری ندارند؛ به زبانی 
دیگر، شخصیت ها برخلاف انتظار، هیچ زندگیِ درونیِ پربارتر و 
غنی تری، بار فرهنگی سنگین تری، یا تجربیات درازدامنی نسبت 
به نسخۀ اصلی ١9٦١ بدست نیاورده اند. ماریا کماکان فراسوی 
رابطه اش با تونی موجودیت و موضوعیت ندارد، و کماکان با 

حضور تونی حضور وی معنا می گیرد.
گریزی نیز به کارگردانی اسپیلبرگ بزنیم و مقایسه ای نیز در 
این باب داشته باشیم. بلحاظ آفرینش فضا و میزانسن، کدام 
سکانس بهتر از سکانس رویاروییِ تونی و ماریا برای اولین بار 
در آن سالن رقص سراغ داریم؟ پرسش این است: در خلق آن 
کششِ جادویی میان تونی و ماریا در اولین نگاه، در پرداختِ 
صحنه و فضا که قرار است بستری رومانتیک برای این دو عاشق 
باشد، اسپیلبرگ پیروز هنر کارگردانی است یا وایز؟ مرور کنیم: 
در نسخۀ اصلی، نمی توان گفت که شور و هیجانی طبیعی میان 
ناتالی وود و ریچارد بیمِر)تونیِ اصلی( روی صحنه به چشم 
می خورد، درست مثل نسخۀ اسپیلبرگ، شیمیِ خاصی میان 
دو کاراکتر به چشم نمی آمد. اما رابرت وایز لااقل به هر طریقی 
موفق شد با بهره جویی از چند فوت کوزه گری، عشق و هوای 
نفس را روی تصویر خلق کند. به سکانس پیش گفته بازگردیم: 
کل این سکانس رقص در نسخۀ وایز بسیار اروتیک تر از مورد 
اسپیلبرگ است، در نسخۀ وایز از در و دیوار آن سالنِ ]رقص[ 
شهوت، اروتیسم و هیجان می بارد؛ دیوارها همگی به رنگ 
قرمز تُند آغشته و خود رقص ها نیز، برخلاف نسخۀ اسپیلبرگ، 
صراحتاً سکسی تر هستند. و وقتی تونی و ماریا برای اولین بار 
یکدیگر را می بینند، کل سالن به یکباره از فوکوس دوربین 
خارج شده و میان آن دو)تونی و ماریا( دالانی دیداری از جنس 
سوررئالیستیِ آن پدید می آید. سپس سالن در یک تاریکیِ 
مرموز شبانه فرورفته و لحن موسیقی دستخوش تغییر می شود؛ 
میزانسنِ سکانس به یکباره و بسیار رادیکال، رومانتیک می شود. 
در این فیلم جدید اما، ملاقات تونی و ماریا صرفاً ملاقاتی است 

رخ به رخ پشت جایگاه صندلی ها خالی از هنر سینما.
دوپهلو  روایتی  داستان وست ساید  که  کردم  اشاره  پیش تر 
یا دو بُنی دارد؛ یک بُن آن حکایتی ا ست عاشقانه، بُن دیگر 
نزاع های  به تبعیض،  آمیخته  ا ست گنگستری  آن دنیایی 
قومیتی، نژادپرستی، و مهاجرستیزی. متأسفانه تیم اسپیلبرگ-

و هردو جهان شکست  بُن  دو  توامان هر  در خلق  کوشنر 
خورده اند؛ گنگسترهایی که ما در این فیلم می بینیم به شوخی 
می مانند؛ خالی از معنا و بی مایه بنظر می رسند؛ دعواهایشان، 
خط و نشان کشیدن هایشان، زد و خورد ها و گوش بریدن هایشان 
گویی بیشتر یک رقابت لجوجانۀ کودکانه ا ست تا یک ساختار 
سیستماتیکِ از درون مناقضِ خشونت محورِ جدی. در سطور 
پیشین ذکر آن رفت که بهترین جنبه های نسخۀ اسپیلبرگ، 
از ترانه ها و آوازها گرفته تا رقص و لباس و هیجان حاکم بر 
فضا، در نسخۀ اصلی ١9٦١ بهترشان موجود است، اما بهترین 
جنبه های نسخۀ اصلی در این نسخۀ 2٠2١ به کل غایب هستند: 
هیچ نشانی از ما به ازای بیرونی پُلیس که خشونت باشد، حتی 
خشونتی علیه سفیدپوستان، در فیلم اسپیلبرگ دیده نمی شود، 
نژادپرستیِ عریان علیه لاتین تباران و تهدید جان پورتوریکوئی ها 
نیز غایب است، ]و[ اگر اسپیلبرگ میل آن داشت تا خطابی 
سوژه ساز به سوی اقلیت مهاجر داشته باشد و با کستنیگِ 
جسورانه اش به تنوع نژادیِ مُد روز لیبرال دموکراسی روی آورد، 
بهتر آن نبود که بجای نمایش ماریا در شولای پرنسس های 
مهربانِ دیزنی، از تبعیض ساختاری که کماکان در جامعۀ آمریکا 
و ساختار پلیسی آن موجود است سخنی می گفت؟ یا دست کم 
آن بخش های کماکان صادقِ نسخۀ اصلی را حفظ می کرد؟ 

اسپیلبرگ نفیِ غرض کرده است.

نگاهی به فیلم »داستان وست  ساید« و جایگاه آن در کارنامۀ متأخر استیون اسپیلرگ؛

یک چرای بزرگ!

معرفی قهرمانان شهید 
 نیاز ضروری کشور است

معاون فرهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان های 
استان تهران گفت: معرفی قهرمانان شهید این مرز و بوم نیاز 
ضروری امروز جامعه است که در قالب برگزاری گردهمایی ها 

و جشنواره های هنری محقق خواهد شد.
در  غریب  شهدای  یادواره  نخستین  درباره  تبیریی  طاهره 
اسارت که چندی پیش برگزار شد، عنوان کرد: این کنگره بر 
اساس ایده محمدجواد زمردیان که از آزادگان سرافراز کشور 
هستند شکل گرفت. آقای زمردیان دبیر این کنگره هستند که 
در گستره ملی برگزار می شود. کار شناسایی شهدا هم توسط 
او آغاز شد و در ادامه با ایشان همراه شدیم. ما در بنیاد 
شهید و امور ایثارگران شهرستان های استان تهران، اطلاعات 
شهدا را طبقه بندی کردیم و به برای ساخت تمبر در اختیار 

دبیرخانه مرکزی گذاشتیم.
وی ادامه داد: معرفی شهدا به عنوان شخصیت هایی که در 
رخدادهای مهم این کشور نقش داشته اند، لازم است. ما در 
معاونت فرهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان های 
کتاب،  چون  ابزارهایی  از  استفاده  با  نیز  تهران  استان 
ویدیوکلیپ، مستند و... تمام تلاش خود را برای شناسایی 
و معرفی شهدای غریب در اسارت و چهره های ماندگارشان 

می کنیم.
تبیریی با اشاره به اهمیت رویدادها و جشنواره های هنری 
در معرفی شهدا و تبیین راه متعالی آنان گفت: در راستای 
تحقق مسئولیت های فرهنگی، طی همکاری اداره کل بنیاد 
شهید و امور ایثارگران شهرستان های استان تهران با بیست 
و نهمین جشنواره تئاتر این استان، بخش ایثار این جشنواره 
هنری برگزار می شود. همان طور که دبیرخانه این جشنواره نیز 
اعلام کرد، هیات انتخاب این بخش ۷ تا ۱۰ شهریورماه ۲۹ اثر 
را به شکل حضوری و نمایش فیلم بازبینی کردند. این دوره 

از جشنواره قرار است در آبان ۱۴۰۳ برگزار شود.
وی ادامه داد: هنر به دلیل روحیه لطیف و نفوذ و گیرایی 
اجتماعی آن، در راستای انتقال تجربیات، پیشینه تاریخی 
و هویتی یک جامعه نقش بسیار مهم و به سزایی دارد. 
اهمیت برگزاری گردهمایی ها و جشنواره های هنری با توجه 
به نیاز امروز جامعه به معرفی قهرمانان شهید این مرز و بوم 

دوچندان است.
معاون فرهنگی بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان های 
استان تهران خاطرنشان کرد: شهرستان های این استان در 
آزاده  و ۳۸۷  هزار شهید  یک  از  بیش  مقدس  دفاع  دوره 

سرافراز داشته که سندی از افتخار هم میهنان مان است.

 ایثار

سامان مرادخانی

اسپیلبرگ خود باید بهتر از همگان بداند که سینما هنری 
گر یک اثر هنری، خاصه  است غریزی و حسی، و نه عقلی. و ا
گری بر پردۀ عریضِ نمایش خود  یک اثر سینمایی که با اغوا

انسان ها را - برخلاف تلویزیون - به یک تجربۀ جمعی 
دعوت می کند، نتواند چیزی افزون بر شور و وجد حاصل از 

رقص و آواز و نور به ما ارزانی دارد، همانگونه که نسخۀ اصلی 
1961 چنین کرد، بایسته و شایسته نیست که از خود بپرسیم 

چه نیازی به این بازسازیِ پرخرج و گران بود؟
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اصغر قلندری

دیدار پایانی رقابت های والیبال قهرمانی مردان آسیا 2٠24 را 
دو تیم شهداب یزد و فولاد سیرجان ایرانیان از ساعت ۱۷ روز 
یکشنبه ۲۵ شهریور در سالن ۶ هزار نفری شاهدیه یزد که مملو 
از تماشاگر شده بود برگزار کردند که تیم فولاد سیرجان ایرانیان 
با سرمربیگری بهروز عطایی موفق شد ۳ بر صفر و با نتایج 
۲۵ - ۲۰ ؛ ۲۵- ۱۸ و ۲۵ - ۲۳ میزبان مسابقات را مغلوب کند 
و جام قهرمانی را بالای سر ببرد. در دیدار رده بندی، از ساعت 
۱۴ دو تیم اندونزی و قزاقستان به مصاف یکدیگر رفتند که 
تیم جاکارتا بهایانک کارا پرسیسی اندونزی با غلبه بر تیم 

پاولودارقزقستان عنوان سومی را به خود اختصاص داد.
برخلاف آنچه کارشناسان و والیبال دوستان انتظار داشتند 
فینال این دوره رقابت ها جذاب و دیدنی نبود و دور از انتظار 
شاهد یک بازی نچندان دلچسب نارنجی پوشان شهداب بودیم 
که اسیر دفاع )سد سکندری( یاران عطایی بویژه سیدمحمد 
موسوی و محمد ولی زاده شدند و با درخشش فوق تصور 
اسماعیل مسافر ، علی ولی زاده، امیرحسین اسفندیار و علی 
حاجی پور روی پاس های عالی و بی نقص علی رمضانی و 
اسماعیل که عاملان اصلی پیروزی تیم فولاد سیرجان بودند 

سه بر صفر بازنده شد.
مضاف بر اینکه شهدابی ها برخلاف بازی های قبلی خود 
که در مصاف با تیم هاي قزاقستان، کویت و جاکارتا در 
مرحله مقدماتی و گاز الجنوب عراق در مرحله حذفی و در 
نیمه نهایی برابر تیم پاولو دار، نه تنها در دفاع روی تور 
که در زدن سرویس پر اشتباه ظاهر شدند و در دریافت ها 
ضعف فاحشی داشتند. با توجه به عدم حضور تیم های 
چین، ژاپن، کره جنوبی، تایلند و سایر تیم های مطرح آسیا 
و اقیانوسیه، باید ببینیم چه ره آورد و چه پیام واقع گرایانه 
ای این مسابقات برای والیبال ایران داشته است؟ بواقع، 
تمامی عملکرد میدانی تیم ملی در این مسابقه به نمایش 
گذارده شدکه باید دید به کدامین برداشت ره برده می شود 
و آقای پیاتزا سرمربی تیم ملی با مشاهده فیلم این بازی 
پی به ضعف های ملی پوشان می برد و بدنبال رفع ضعف 
های عمده آنان  خواهد بود؟ یا بازیکنان ملی پوش ما راهی 
درازتر از چهار ساله را باید بپیمایند تا در قالب یک تیم کم 
نقص قرار بگیرند؟ سؤالی که برای صاحب این قلم مطرح 
است اینکه آیا می شود با تحول خواهی و حرکت به سوی 

»احسن الحال« طی چهار سال روند حرکتی تیم ملی را به 
گونه ای پیش برد تا بار دیگر والیبال کشورمان جزو تیم های 
مطرح دنیا قرار بگیرد؟ در فرصتی دیگر بیشتر به مشکلات 

فنی تیم ملی والیبال کشورمان خواهیم پرداخت.
تیم شهداب که از حمایت بیش از ۶ هزار تماشاگر پرشور 
در سالن شاهدیه یزد برخوردار بود با ترکیب مسعود غلامی 
»کاپیتان«، امیر غفور، مرتضی شریفی، عرفان نوروزی، شهروز 
همایونفرمنش، مصلح آبادی، ایلشن داوودی پور پاسور چیره 
دست و خوش پنجه و علی عثمان ناباورانه در مقابله با یاران 
عطایی که از سیدمحمد موسوی »کاپیتان«، علی رمضانی، 
پور،  حاجی  علی  مسافر،  اسماعیل  اسفندیار،  امیرحسین 
محمد ولی زاده و مهدی مرندی سود می برد، تن به شکست 
سنگینی داد، اما با این حال تماشاگران خوب، خونگرم، متین 
و با شخصیت یزدی باتمام وجود این تیم شکست خورده را 
مورد تشویق قرار دادند و از حمایت تیم محبوبشان در طول 
بازی هم  لحظه ای دریغ نورزیدند که باید الگویی باشد برای 
تماشاگران سایر استان ها. به هر حال تیم فولاد سیرجان 
ایرانیان با این پیروزی مقتدرانه قهرمان بیست و ششمین 
دوره مسابقات جام باشگاه های آسیا 2٠24 شناخته شد و به 
همراه تیم شهداب مجوز حضور در جام قهرمانی باشگاه های 

جهان 2٠25 را بدست آورد.
موسی سلیم از عراق و فهد محمد از قطر داوران اول و دوم 

دیدار این بازی فینال بودند. در پایان با حضور سیدمیلاد تقوی 
رئیس، امیرحسین منظمی دبیر، محمدرضا داورزنی رئیس 
سابق فدراسیون والیبال ایران و عضو فدراسيون جهانی و 
مقامات محلی مراسم اهدای مدال و جام قهرمانی و لوح 
های یاد بود برگزار شد و جشن قهرمانی فولادی ها طی مراسم 

ویژه ای برگزار شد.
رده بندی نهایی مسابقات والیبال قهرمانی مردان آسیا 2٠24:

۱ - فولاد سیرجان ایرانیان
۲ - شهداب یزد ۳ - جاکارتا بهایانک کارا اندونزی ۴ - پاولودار 
قزاقستان ۵ - الریان قطر ۶ - گاز الجنوب عراق ۷ - کم ایر 

افعانستان 8 - اسپور تینگ کلاب کویت.
تیم رویایی بهترین ها:

بهترین مدافعان میانی: مسعود غلامی از تیم شهداب و 
آرمین قلیچ نیازی از فولاد سیرجان.

بهترین دریافت کننده قدرتی امیرحسین اسفندیار از فولاد 
سیرجان و میکائیل یوستین از پاولودار قزاقستان، بهترین قطر 
پاسور ژان پاتری از جاکارتا بهایانک کارا اندونزی . بهترین 
پاسور علی رمضانی از فولاد سیرجان، بهترین لیبرو مهدی 
مرندی از فولاد سیرجان و ارزشمند ترین بازیکن علی حاجی 
پور از فولاد سیرجان ایرانیان. جای سیدمحمد موسوی در 
بهترین مدافعان میانی واقعأ خالی بود که بدون اغراق همتا 

نداشت!

رقابت فینال ۴ وزن غیرالمپیکی انتخابی تیم ملی کشتی آزاد آمریکا برای حضور در رقابت های قهرمانی جهان ۲۰۲۴ برگزار شد و 
در پایان ویتالی آروجا در ۶۱، جیمز گرین در ۷۰، جردن باروز در ۷۹ و دیوید تیلور در وزن ۹۲ کیلوگرم هر کدام با کسب ۲ پیروزی 
به عنوان نمایندگان کشتی آزاد آمریکا در رقابت های جهانی آلبانی که از ۷ تا ۱۰ آبان برگزار می شود، معرفی شدند. در فینال 
انتخابی وزن ۷۹ کیلوگرم، جردن باروز دارنده ۷ طلای جهان و المپیک در ۲ مبارزه پیاپی مقابل چندلر ماستلر به برتری رسید و 

ملی پوش آمریکا در این وزن شد.

دیویدتیلوربهکامرانقاسمپوررسید!

پرونده بیست و ششمین دورۀ رقابت  های والیبال مردان آسیا بسته شد؛

جام قهرمانی به سیرجان رسید

توپ  وتور

 

»ملی پوش اسکیت« تأکید کرد؛

حضور در رویدادهای جهانی، 

انگیزه  بخشِ نسل  های آتی

رقابت های جهانی  برگزاری  به  اشاره  با  اسکیت  ملی پوش 
ایتالیا گفت: اعزام به چنین رویدادهایی باعث می شود نسل 
آینده انگیزه مضاعفی پیدا کرده و برای حضور در تیم ملی و 

کسب افتخار، تلاش کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، اردشیر قوانلوپور روز گذشته از 
اعزام خود به رقابت های جهانی ایتالیا سخن گفت و اظهار 
داشت: مسابقات جهانی اسکیت ۲۰۲۴ در ۵ رشته برگزار 
خواهد شد که من در هر سه گرایش اسکیت پارک، ورت 
)هاف پایپ( و استریت شرکت می کنم و به عنوان بازیکن و 
سرمربی به مصاف رقبای خود خواهم رفت. موضوع مهمی 
بیشتری  کشورهای  این بار  که  است  این  دارد  وجود  که 
در مسابقات شرکت دارند و بازیکنان سطح اول جهان در 

رقابت های جهانی ایتالیا به میدان می آیند.
وی ادامه داد: از ماه گذشته اردوهای تیم ملی را در اسکیت 
پارک لیو برگزار کردیم تا با آمادگی کامل راهی این رقابت ها 
شویم. این اعزام ها بدون شک کمک خواهد کرد نسل های 
بعدی هم انگیزه لازم را به دست آورده و به ورزش اسکیت 

روی بیاورند.
این ملی پوش کشورمان با اشاره به روند فعالیت خود گفت: 
از سال ۱۳۷۲ اسکیت را آغاز کردم و در رشته رولرفری استایل 
از سال ۱۳۸۵ نفر اول کشور و عضو تیم ملی هستم، در 
مسابقات آسیایی مقام چهارمی را در بازی های ساحلی و 
المپیک داخل سالن آسیایی در کارنامه دارم و در رنکینگ 

جهانی نیز به مقام ۱۱ و ۱۵ دست پیدا کردم.
قوانلوپور ادامه داد: در این دوره از بازی ها باید با حریفانی 
مالزی،  ژاپن،  برزیل،  ایتالیا،  فرانسه،  انگلیس،  آمریکا،  از 
سوئیس، مکزیک و کشورهای دیگر رقابت کنیم که بدون 
نماینده  تا  می کنیم  تلاش  اما  نیست  آسانی  کار  شک 

شایسته ای برای اسکیت و ورزش ایران باشیم.
ملی پوشان اعزامی ایران در بخش رولرفری استایل شامل 
اردشیر قوانلوپور و یلدا اسدی به منظور حضور در رقابت های 
جهانی روز گذشته عازم ایتالیا محل برگزاری مسابقات شدند.

رقابت های جهانی اسکیت ایتالیا در شرایطی دنبال می شود 
که کاروان ایران در ۵ رشته به میدان رفته و تا کنون ۲ طلا و 
یک برنز در بخش اینلاین فری استایل به دست آورده است.

ترانه احمدی به مدال طلا و رومینا  امیرمحمد سواری و 
سالک هم به مدال برنز جهانی اسکیت دست یافتند.

دیالوگ

امین صانعی
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